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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2019-04-25, § 12 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 25 april 2019 kl. 16.30 – 16.50 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justering Tisdagen den 7 maj 2019, §§ 1-6, 9, 11, 13-25 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Torsdagen den 25 april 2019, §§ 7, 8, 10, 12 

  

 

Johan Nilsson Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Johan Nilsson (M) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Annika Elmlund (M)   
Bo Sundin (M)  
Arne Fredholm (M)   
Isabel Smedberg Palmqvist (L)  
Hampus Rubaszkin (MP)   
Susanne Wicklund (C)   
Anders Göransson (S)   
Clara Lindblom (V)   
Lisa Mörtlund (V)   
Christina Wallmark (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Stefan Hell Fröding (S)  för Linda Agetoft (S) 
Anders Edin (SD)  för Christina Wallmark (SD) 

 

 
Ersättare: 
Niklas Sandstedt (M)   
Mikael Valdorson (M)   
Bo Fellström (M)   
Fredrik Sand (M)   
Jonathan Lindgren (KD)   
Maria-Elsa Salvo (S)   
Mathias Tofvesson (S)   
Rose-Marie Rooth (V) §§ 24-25 
Jonathan Metzger (V)   

 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Johan Castwall, Jenni Almgren, Ann-Charlotte 

Bergqvist, Gunnar Jensen, Anders Johnson, Sara Lundén, Lena Mittal 

och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren Carolina Zandén och 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-7. 
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 § 12 
Motion om byggande av en ny tunnelbanelinje Alvik-
Hässelby via Bromma flygplats. Svar på remiss 
Dnr E2019-00283 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden överlämnar kontorets tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

2 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera 

paragrafen. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 22 mars 2019. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Johan Nilsson m.fl. (M), Isabel Smedberg 

Palmqvist (L), Hampus Rubaszkin (MP), Susanne Wicklund 

(C), Clara Lindblom m.fl. (V) och Anders Edin (SD) föreslår 

(se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) föreslår att 

nämnden beslutar att tillstyrka motionen och att därutöver 

anföra följande: 

 

Det är bra att exploateringskontoret i likhet med motionärerna 

konstaterar att Bromma behöver försörjas med en 

kapacitetsstark kollektivtrafik när flygplatsområdet ska 

bebyggas med bostäder. Det är också bra att kontoret betonar 

att planeringen för detta behöver ske tidigt.  

 

Placeringen av linjedragningarna via dagens Bromma 

flygplats kan utformas på flera alternativa sätt. En dragning 

direkt från Hässelby/Vällingby via Bromma flygfält och 

Alvik till Stockholm central kommer att minska belastningen 

avsevärt på den gröna tunnelbanelinjen. Dessa frågor behöver 

utredas ytterligare. För att få in tunnelbanesträckan i 

kommande nationell plan för transportsystemet behöver 

utredningarna inledas redan nu. 

 

Kontoret framhåller en annan viktig aspekt, nämligen vikten 

av att kommunfullmäktige är tydliga med vad som kommer 

att hända med Bromma flygplats efter år 2038. Vi utgår från 
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att majoriteten inför kommunstyrelsehanteringen kommer att 

ha klargörande skrivningar om Bromma flygplats. Kommer 

flygplatsen att läggas ner i förtid, år 2038 eller inte alls? Vad 

ska hända med området efter nedläggningen? 

 

Det är slutligen av stor vikt att Arlandas utveckling och 

ställning försvaras. Att lägga ned Bromma flygfält och 

utveckla Arlanda som flygplats är av nationellt intresse. 

Arlandas utveckling handlar om att start och landning ska ske 

med minskad miljöbelastning, att fler direktflyg ska ordnas 

vilket minskar mängden mellanlandningar och därmed 

miljöbelastningen, samt att stärka Arlanda som Sveriges 

kommunikationsnav. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Johan Nilsson (M) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Johan 

Nilsson m.fl. (M), Isabel Smedberg Palmqvist (L), Hampus 

Rubaszkin (MP), Susanne Wicklund (C), Clara Lindblom m.fl. (S) 

och Anders Edin (SD). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Clara Lindblom m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

I motionen framhålls att staden bör påbörja planeringen för 

tunnelbaneutbyggnad för att kunna försörja den nya stadsdel 

som kan byggas på platsen för Bromma flygplats när den 

läggs ner. Eftersom ledtiderna för stora 

samhällsbyggnadsprojekt är långa bör staden påbörja 

planeringen i god tid och detta håller Vänsterpartiet med om. 

Vi vill däremot framhålla att flygtrafiken snarare behöver 

minska och att Brommas nedläggning inte ska vara avhängig 

utbyggnad av Arlanda. Den statliga utredningen som ärendet 

hänvisar till ”Mer flyg och bostäder” från 2016 har 

fått mycket kritik för att inte ta hänsyn till klimatmålen. Bland 

annat påpekade myndigheten Trafikanalys att utredningen 

inte visar hur den ökade flygtrafiken är förenlig med 

Parisavtalets temperaturmål. Resurser för utbyggnad av 

Arlanda bör istället läggas på att utveckla tågtrafiken.  

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 


